
Јелко Кацин: Србија да одговори на питање површине и броја становника
уторак, 22 децембар 2009 23:06

Јелко Кацин, известилац Европског парламента за Србију, за Дојче веле објашњава како
је Србија одлуком да у овој години поднесе апликацију за чланство у ЕУ показала велику
политичку храброст и усмереност ка будућности:

  

„Одлучност да се поднесе апликација још ове године, ја сматрам као међународну
обавезу за брже и одлучније политичке и економске реформе, које су предуслов за
кандидатуру и чланство у ЕУ. Молба за статус кандидата је само један корак на дугом
путу приближавања, која захтева много даљих, одлучних, одговорних, захтевних и
храбрих корака. Сама владајућа већина, на путу ка Европској унији, никако није довољна
и потребан је много шири политички консензус.“

  

Приближавање Србије Европској унији и даљи преговарачки процес захтевају потпуно
суочавање са свим изазовима будућности и не дозвољавају избегавање табу тема, тврди
Кацин и додаје да ће решавање проблема Косова бити кључно за наставак евро
интеграција Србије:

  

„Србија мора једноставно одговорити и на питање своје површине, и на питање броја
становника. Ја имам утисак да Србија жели у Европску унију, али без Косова – то не
жели. Свима је јасно да Косово данас није спремно да постане део ЕУ и Србија мора
одлучити под којим условима жели да настави тај пут приближавања и прикључивања
ЕУ. Ја сам известилац Европског парламента за Србију и то што ћу сада рећи није
провокација. Ја сам одговоран само за Србију без Косова. Свима мора бити јасно да тај
Споразум о стабилизацији и придруживању важи само за ту Србију за коју сам ја
одговоран, не важи за Косово!“

  

Следећа прилика да се размишља о процесу ратификације Споразума о стабилизацији и
придруживању биће средином следеће године, након новог извештаја Сержа Брамерца
о сарадњи Србије са судом у Хагу. Кацин још додаје да на путу Србије ка ЕУ, нису само
Хаџић и Младић:

  

„Мислим да се не ради само о томе. Србија мора, у међувремену, појачати борбу против
организованог криминала и корупције, мора успешно реформисати правосуђе, мора
оснажити владавину права и развити медијске слободе. С таквим корацима би Србија
коначно могла постати мотор приближавања Западног Балкана ЕУ.“
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На питање да ли постоји прећутна сагласност унутар ЕУ о томе да након евентуалног
пријема Хрватске и Исланда, треба успорити нова проширења Уније, Кацин каже:

  

„Мислим да је прерано дати такву процену. Све зависи од тога колико брзо, упорно и
квалитетно Србија буде напредовала.“

  

(Дојче веле)
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